



香港恒生大學
THE HANG SENG UNIVERSITY
OF HONG KONG

恒大概覽 HSUHK Brochure



Liberal + Professional
博雅+專業



Contents 目錄

Message from the President 校長的話	02
About HSUHK 恒大簡介	04
• Introduction 簡介	
• Purpose, Vision, Missions, Motto, and Core Values 目的、願景、使命、校訓及核心價值	
• The Unique 'Liberal + Professional' Education Model 獨特「博雅+專業」教育模式	
• Desired Graduate Attributes 'iGPS' 期望的畢業生特質「iGPS」	
• Five-year Strategic Plan (2018-2023) 五年策略發展計劃(2018-2023)	
• Awards and Recognitions 獎項及榮譽	
Schools and Programmes 學院及課程	10
• School of Business 商學院	
• School of Communication 傳播學院	
• School of Decision Sciences 決策科學學院	
• School of Humanities and Social Science 人文社會科學學院	
• School of Translation and Foreign Languages 翻譯及外語學院	
• Undergraduate Curriculum Structure 本科課程結構	
Teaching and Learning 教與學	51
• Commitments and Strategies on Teaching and Learning 教與學承諾與策略	
• Centre for Teaching and Learning 教與學發展中心	
• Other Teaching and Learning Centres 其他教學中心	
Research 研究	56
• Commitments and Strategies on Research 研究承諾與策略	
• Strategic Research Areas 策略性研究領域	
• Externally Funded Research Projects 外界資助研究項目	
• Research Centres and Institutes 研究中心及研究所	
Student Development and Achievements 學生發展及成就	61
• Commitments and Strategies on Student Development 學生發展承諾與策略	
• HSUHK Jockey Club Residential Colleges 恒大賽馬會住宿書院	
• Student Exchange Programmes 學生交換計劃	
• Internships 工作實習	
• Service-Learning 服務學習	
• Honours Academy 榮譽學院	
• Career Development and Graduate Employment 事業發展及畢業生就業概況	
• Student Development Centres 學生發展中心	
• Student Achievements and Awards 學生成就及獎項	
• Scholarships and Bursaries 獎學金與助學金	
HSUHK Signature Activities 恒大亮點活動	71
• Annual HSUHK Business Journalism Awards 年度「恒大商業新聞獎」	
• Annual Junzi Corporation Project cum HSUHK Hong Kong Business Ethics Index 年度「君子企業計劃」及「恒大商業道德指數」	
• Guangdong - Hong Kong - Macao Greater Bay Area Outstanding Cultural and Creative Industries Awards 粵港澳大灣區傑出文創產業獎	
• Distinguished Lecture Series by Nobel Laureates 諾貝爾獎得主講座系列	
• President's Forum 校長論壇	
• Founders' Day Youth Development Forum 校慶日青年發展講座	
The Award-Winning Campus and Other Special Facilities 獲獎校園與其他特別設施	73
• Unique Features of the Campus and Awards Received 校園特色及所獲獎項	
• The HSUHK Campus Map 恒大校園地圖	
Giving to HSUHK and Supporting Its Development 捐獻恒大 共謀發展	80

Service-Learning 服務學習



HSUHK strives to build relationships with various community service partners and employ a service-learning pedagogy which allows students to gain a holistic educational experience and develop into responsible citizens. Service-learning, which integrates academic learning with community service, not only enriches the curriculum and teaching methods, but also provides students with opportunities to apply their classroom knowledge in a realistic environment and to serve the community. Through social service, students can develop a strong commitment to the community and a sense of citizenship, while their understanding of the module content would also be enhanced.

恒大致力與各個社會服務機構建立聯繫，為同學提供「服務學習」機會，讓他們獲得更全面的學習體驗，藉此培養他們成為負責任的公民。「服務學習」結合學習與社會服務，在充實課程內容及教學模式的同時，亦給予學生機會在真實環境中應用課堂所學知識，並造福社群。透過參與社會服務，學生不但能深入了解課程內容，亦能學會心繫社會，建立公民意識。

Honours Academy 榮譽學院

Established in 2020, HSUHK's Honours Academy (HA) is a first-of-its-kind initiative in Hong Kong's higher education sector. Built upon HSUHK's unique 'Liberal + Professional' education model, the HA aims to nurture students with academic excellence, an international perspective and civic engagement into impactful young leaders. Every academic year, no more than 20 high-calibre Year 1 undergraduates will be competitively selected to embark on a unique three-year journey of vibrant training and fruitful undergraduate experience in the HA.

The HA programme is designed to complement and broaden our HA elites' horizons and all-round experience beyond the classroom. A customised interdisciplinary curriculum and experiential learning opportunities will shape a transformative university experience for our HA students. With the staunch support of prestigious leaders from various industries to serve as Professional Fellows, HA students can gain industry insights, deepen their knowledge and expand their professional network through mentorship and job-shadowing. HA students also enjoy exclusive benefits including leadership development, personalised coaching, guaranteed Residential College living and learning, scholarships for overseas exchange, and outstanding graduate awards.

恒大大於2020年創立本港高等教育界首間榮譽學院。榮譽學院建基於恒大獨特的「博雅+專業」教育模式，致力培育具備豐富學識、國際視野及社會承擔的恒大同學成為有影響力的年輕領袖。榮譽學院收生過程嚴謹，每學年錄取不多於二十位傑出本科一年級學生，開展為期三年的獨特重點培訓之旅，體驗豐盛本科生活。

榮譽學院的培育計劃設計，旨在為菁英學生提供課堂以外的多元學習機會，擴闊其視野和體驗。學生將修讀特別制訂的專屬跨學科課程，參與體驗式學習，獲取具轉化力量的大學體驗。榮譽學院有幸邀得各界成就超卓的領袖鼎力支持，擔任學院專業院使，透過師友計劃和影子實習，讓學生洞悉行業形勢，加深專業知識，並擴闊專業人際網絡。榮譽學院學生更可受益於其專享的額外領袖訓練、個人輔導、住宿書院入住保證與學習體驗、海外交流獎學金及傑出畢業生獎學金等。



The HA provides innovatively-designed interdisciplinary modules to enrich students' learning beyond their degree programmes. Starting by strengthening self-understanding and communication skills, the core modules will proceed to hold HA Seminars to deepen students' insights in service leadership and public policy analysis, paired with real-world experiential learning insights. In their senior years, HA students will initiate and pursue independent research projects under the supervision of Academic Fellows who are our seasoned faculty members, on topics across disciplines to promote intellectual growth and to encourage excellence in scholarship.

Capitalising on the extensive resources at HSUHK and beyond, the HA serves as an incubator for future global leaders to be equipped with cross-cultural

competencies and civic leadership to proactively bring about positive impact on the local and international communities.

榮譽學院亦提供設計新穎的跨學科課程，以充實學生在本科課程以外的學習經歷。在核心課程下，學生首先會學習自我探索及溝通技巧，然後通過參加榮譽學院講座，深入了解服務領導理論及公共政策分析，同時透過體驗式學習建構各種見解。就讀高年級時，榮譽學院同學將在由本校資深教員擔任的學術院使的指導下，構思並開展跨學科獨立專題研習，以推動知識發展及卓越學術研究。

榮譽學院善用大學及外界的豐富資源，致力培育同學成為具跨文化能力及公民領導力的未來全球領袖，積極為本地及國際社會帶來更多正面影響。

Career Development and Graduate Employment 事業發展及畢業生就業概況

Apart from nurturing students' humanistic qualities, HSUHK is committed to developing their professional skills, so that they can unleash their potential in the workplace. To equip students with essential skills and better support graduates' employment, the Career Planning and Development Team of the Student Affairs Office (SAO) coordinates a wide variety of activities and campaigns, as well as offers professional career advice and assistance to students.

To provide career support for graduates during the global economic downturn in recent years, the SAO has initiated an exclusive collaboration with well-known external job portals and launched a job matching scheme that has successfully received support from over 180 employers in more than 30 industries. The annual signature event, the Careers Fair, was also remodelled into a hybrid mode in view of global market developments, and was able to bring in over 120 employers offering more than 2,000 internships and full-time job opportunities to our students and graduates. Collaboration was also established with external large-scale recruitment programmes to offer nominations to organisers or employers proactively, in the hope of increasing the potential of matching suitable employment for HSUHK graduates with opportunities in Hong Kong and the Greater Bay Area. In addition, the SAO works with the Advancement and Alumni Affairs Office (AAAO) to engage alumni to provide more support to the HSUHK community in graduate recruitment and students' career development.

Among the class of 2020 bachelor's degree graduates of HSUHK, around 90% of survey respondents are engaged in employment or full-time further studies. A large proportion of graduates taking full-time employment have entered the Banking, Finance and Insurance sector; the Accounting, Auditing and Business Services sector; the Transport and Logistics

sector; or the Trading, Wholesale and Retail sector (figures from the Graduate Employment Survey 2020 conducted by HSUHK).

恒大除了注重培養學生的人文素質外，亦致力培育學生的專業技能，好讓他們能在職場上一展所長。為裝備學生掌握必備的技能，以及加強對畢業生的就業支援，學生事務處事業策劃及發展組籌辦各式各樣的活動與計劃，並為學生提供專業就業意見及輔助。

近年環球經濟疲弱，學生事務處為加強對畢業生的就業支援，與知名校外求職平台開展獨家合作，推出了職業配對計劃，成功獲得超過30個行業逾180位僱主的支持。因應全球市場發展，學生事務處將年度重點項目就業博覽轉型為以虛擬結合實體的混合模式舉行，並吸引了120多家企業參與，共為學生和畢業生提供逾2,000個實習或全職就業機會。學生事務處亦與校外大型招聘項目合作，積極向主辦單位及僱主提名人才，以期增加恒大畢業生獲得合適工作配對的機會，助其抓緊香港及大灣區的機遇。此外，在畢業生招聘及學生事業發展方面，學生事務處亦與發展及校友事務處攜手，推動校友為恒大學生提供更多支援。

2020年度的恒大本科畢業生中，接近九成受訪畢業生已投入職場或繼續進修。不少全職就業的畢業生均加入了銀行、金融與保險業；會計、審計與商業服務業；運輸與物流業；或貿易、批發與零售業（數字來自恒大畢業生就業調查2020）。

